
lange tijd doet. Bovendien heeft zij
geprobeerd om dit in het regeerak-
koord op te nemen. Het is jammer
dat de PvdA dat toen niet steunde.
Maar goed, nu is er wellicht toch
enige ruimte om met elkaar in
gesprek te blijven over dit onder-
werp.

Bij de geschetste ontwikkelingen
in hoofdstuk 2 wordt een beleid dat
mede gericht is op lastenverlichting,
als wenselijk omschreven vanwege
de prikkel tot werken en het
stimulerende effect op de economi-
sche ontwikkeling. Mijn fractie leest
die passage evenwel als na te
streven op middellange en lange
termijn. Na de enorme lasten-
verlichting die nu is gerealiseerd
voor het komende jaar, is de wens
om daarmee op korte termijn nog
verder te gaan, niet de onze. Dat
komt niet alleen vanwege de wensen
in de collectieve sector, maar
eenvoudigweg ook omdat ons het
geloof ontbreekt dat verdere
lastenverlichting nu nog het
gewenste effect op de werkgelegen-
heid en de economie zou hebben.
Voor een nieuwe kabinetsperiode kan
dat anders liggen.

Voorzitter! Als schakel tussen de
meer algemene financiële opmerkin-
gen en de behandeling van de
belastingwetten morgen, vraag ik
aandacht voor het aspect van de
voorlichting bij het ministerie. Over
het algemeen verdient de afdeling
voorlichting op Financiën alle lof. Ik
wil daar nadrukkelijk mee beginnen.
Er komt bovendien heel veel op de
afdeling af. De nieuwe munt en het
nieuwe belastingstelsel komen
bovenop de reguliere voorlichting
over tal van lopende zaken. Het is
bovendien een bekend verschijnsel
dat goede en gerichte informatie op
zichzelf ook weer informatie oproept.
Dit gezegd zijnde, wil ik toch een
aantal opmerkingen maken, te
beginnen met de voorlichting over
de euro. Wij bespreken vandaag de
laatste begroting in guldens. Over
iets meer dan een jaar gaan wij een
megaoperatie tegemoet die in
minder dan een maand de gulden
vervangt ten gunste van de euro.
Met andere woorden: het staat nu
pal voor de deur. De voorlichting zou
zich mijns inziens op twee terreinen
moeten concentreren. Het eerste is
het terrein van het sentiment. Bij de
algemene beschouwingen enkele
weken geleden heb ik daar iets over
gezegd. Het feit dat Denemarken niet
meedoet, terwijl Oost-Europa staat te

dringen, maakt mensen onzeker. De
minister heeft deze kwesties wel
regelmatig in het parlement
besproken, maar dat bereikt het
grote publiek toch niet. Het lijkt mij
evenwel dat dit noodzakelijk is. Ook
het feit dat de euro bij voortduring
wordt vergeleken met de dollar – dat
is ook vandaag weer gebeurd in deze
zaal – roept een averechts sentiment
voor de euro op. Waarom wordt niet,
evenals dat voor het belastingplan is
gebeurd, het komende jaar een
huis-aan-huis-krant gemaakt die op
de vragen en opmerkingen terzake
ingaat? Als in die krant dan ook
verwezen wordt naar het cadeautje
van de overheid aan iedereen in de
vorm van een zakje Nederlandse
euromunten, dan ontwikkelt
voorlichting een activiteit die invloed
kan hebben op het nu toenemende
negatieve sentiment. In dat zakje
euromunten zou tegen die tijd ook
een presentatie in foto’s kunnen
zitten van de euromunten van de
deelnemende landen. Heel veel
mensen zijn zich van de veelheid aan
variëteiten van de munten niet
bewust, terwijl dat in het begin toch
tot problemen kan leiden.

Een ander punt van de voorlich-
ting is de specifieke voorlichting aan
groepen die daarvoor in aanmerking
komen. Ik heb al eens de verstande-
lijk gehandicapten genoemd. In het
psychiatrisch ziekenhuis waar ik
werk, worden door het maatschappe-
lijk werk onder andere spelletjes
ontwikkeld om de groep chronisch
psychiatrische patiënten aan de euro
te laten wennen. Daar zal het zakje
euromunten ongetwijfeld ook bij
betrokken worden. Kan het ministerie
een overzicht geven, welke activitei-
ten er zijn voor specifieke doelgroe-
pen, en wordt daar ook voldoende
aandacht besteed aan het gegeven,
dat de munten heel veel verschij-
ningsvormen kennen? Hoewel
slechts zijdelings ermee te maken,
noem ik toch ook de kwestie van de
leerboeken van de basisschool. Het
ministerie van Financiën heeft hier
naar mijn oordeel een zodanig
belang, dat rechtstreekse bemoeienis
ermee wel op zijn plaats zou zijn. Is
die er ook?

Voorzitter! De voorlichting over
het nieuwe belastingstelsel is de
andere megaoperatie. Ik behandel
het aspect van de voorlichting bij de
algemene financiële beschouwingen,
omdat ik aanneem dat de voorlich-
tingsdienst rechtstreeks de verant-
woordelijkheid van de minister van

Financiën is, en het bovendien goed
past in de algemene opmerkingen
die ik over de voorlichting van het
departement maak. Er zijn voorzover
ik weet twee grote activiteiten. Men
kan via de website van de belasting-
dienst zelf aan het rekenen gaan wat
het nieuwe stelsel voor consequen-
ties heeft voor iemand. Ik hoor daar
positieve geluiden over. Maar
aanmerkelijk minder duidelijk is de
huis-aan-huis-krant geweest. In de
hele krant bijvoorbeeld is niet te
vinden, hoe de tariefstelling in box I
is opgebouwd, en dat is ten minste
nodig om bij benadering te kunnen
berekenen, welke gevolgen het
belastingstelsel in de individuele
situatie heeft. En ook voor het
overige is de krant minder duidelijk
dan veel voorlichtingsbrochures van
banken en belastingadviseurs.
Kortom, hier was een kans, die is
gemist. Wat ik ook jammer vind, is
dat in de krant nergens een artikel
staat waarin de overwegingen
worden gegeven om tot een nieuw
stelsel te komen. Ik kan mij niet aan
de indruk onttrekken dat men veel te
veel al als bekend veronderstelt, en
daar kan de voorlichting niet van
uitgaan.

Voorzitter! Wij wachten het
antwoord van de minister met
belangstelling af.

De vergadering wordt van 19.44 uur
tot 20.30 uur geschorst.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Arbeidsomstandig-
hedenwet 1998 (Technische
verbeteringen en aanpassingen)
(27091).

Dit wetsvoorstel wordt zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de voortzetting van:
- de algemene financiële

beschouwingen (27400), en de
behandeling van de wetsvoor-
stellen:

- Vaststelling van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van de Nationale Schuld
(IXA) voor het jaar 2001
(27400-IXA);

- Vaststelling van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van

Schuyer
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